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Protokół  Nr 9 wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 23 czerwca  2015 roku – godz. 14.00 

Posiedzenie odbyło się na sali sesyjnej Urzędu Gminy. Przewodnicząca Magdalena 
Janc – Węglewska  powitała  wszystkich zebranych. W posiedzeniu udział wzięło 14 
radnych  tj.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego 

1.      Andrzejewska Żaneta 

2.      Buśko Andrzej 

3.      Koplin Zenon 

4.      Wicher  Marek  

5.      Wicher Kazimierz 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

6.      Cichorek Józef 

7.      Dams Sławomir 

8.      Macyszyn Andrzej  

9.      Szrama Hubert 

10.   Zieliński Marek  

Komisja Zdrowia, Oświaty i Spraw Socjalnych  

11. Janc – Węglewska Magdalena 

12.  Michalak  Jacek 

13.  Mirek Marian 

14.  Roman Gościniak  

Stwierdziła, że porządek posiedzenia został radnym doręczony. Zaproponowała 
dodanie jeszcze jednego pkt. dotyczącego ponownego omówienia wniosku  Państwa 
A. i  J. Sz. w sprawie nabycia terenu stanowiącego część działki nr 182/4 w Lubaszu. 

W wyniku głosowania propozycje przyjęto jednogłośnie po czym przegłosowano cały 
porządek, który radni przyjęli także jednogłośnie. 

Porządek z uwzględnieniem poprawki  przedstawia się następująco: 

1. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok                    
i spraw związanych z udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz 

1.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Lubasz za 2014 rok  



str. 2 

 

1.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                 
z wykonania budżetu za 2014 rok, informacji o stanie mienia komunalnego               
i objaśnieniach Gminy Lubasz  

1.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz                          
w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz 

1.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 
Gminy Lubasz z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok 

1.5.dyskusja nad sprawozdaniem 

1.6.przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania                        
z wykonania budżetu za 2014 r. 

1.7.przedstawienie projektu uchwały w sprawie absolutorium 

2. Analiza wyników sprawdzianu szóstych klasach szkół podstawowych 
oraz egzaminu gimnazjalnego.  

3. Ponowne omówienie wniosku Państwa A.  i J. Sz.  w sprawie nabycia 
terenu stanowiącego część działki nr 182/4 w Lubaszu  

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

4.1. przyjęcia Regulaminu Gminnego Placu Zabaw  

4.2. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawy na 
okres 30 lat działki 226/2 i 226/3 położonych w Lubaszu  

4.3. zmian w budżecie 

5.Wolne głosy i wnioski  

Ad.  1. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok                      

i spraw związanych  z udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy  

Ad. 1.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania                               

z wykonania budżetu Gminy Lubasz za 2014 rok 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 rok omówiła Sekretarz Gminy. 

Powiedziała, że procedura absolutorium udzielanego przez Radę Gminy dla Wójta 

Gminy za rok poprzedni obejmuje : 
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1. Rozpatrzenie przez Radę Gminy sprawozdania Wójta Gminy, bilansów, 

łącznego rachunku zysków i strat oraz zestawienia zmian w funduszu. 

Dokumenty takie sporządzone za rok 2014 zostały dostarczone Państwu 

radnym już wcześniej. W miesiącu marcu dostarczone zostało sprawozdanie 

opisowe, a w maju bilans, rachunek zysków i strat raz zestawienie zmian                        

w funduszu.  

2. Poddanie sprawozdania  opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, co również 

nastąpiło, a Państwo radni otrzymali opinię sporządzoną przez RIO, która jest 

pozytywna. 

3. Badanie sprawozdania przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy i sformułowanie 

wniosku o udzielenie absolutorium. 

4. Poddanie wniosku Komisji Rewizyjnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Procedura, o której mówiłam została w pełni wypełniona. Sprawozdanie z wykonania 

budżetu za rok 2014 zostało opracowane i przyjęte zarządzeniem Wójta Gminy z dnia  

27 marca 2015r. Zostało ono ocenione przez RIO. Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

sformułowała wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy i został on pozytywnie 

zweryfikowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową.   

Jeżeli chodzi o budżet roku 2014 to jego plan na dzień 31.12.2014r. wynosił po stronie 

dochodów 24.103.595,65 zł zaś po stronie  wydatków 23.355.226,65 zł. Plan 

dochodów zrealizowany został  w 99,12% a plan wydatków w 97,30%, co oznacza 

pełną prawidłowość  w realizacji budżetu gminy. Na dochody budżetu Gminy ubiegłego 

roku składają się: 

- dochody majątkowe w wysokości 1.127.761,71 zł, 

- dochody bieżące w wysokości 22.765.110,78 zł 

Na dochody majątkowe  składają się: dochody z majątku gminy - 95.203,43zł,  dotacje 

unijne w wysokości 975.679,28zł oraz dofinansowanie inwestycji ( Market MILA) – 

55.000,-zł oraz dotacja wojewody – 1.879 zł (zwrot FS). Na dochody bieżące składają 

się : 

- dochody własne gminy – 8.864.656,06 zł.  

- subwencja ogólna – 10.170.724,00 zł 
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- dotacje celowe na zadania własne i  zlecone – 3.696.135,71 zł  

- środki ze źródeł pozabudżetowych – 33.595,01 zł. 

Na dochody własne z kolei składają się : 

- dochody z tyt. podatków i opłat lokalnych – 3.879.761,03 zł tj. 43,30% 

- udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych – 3.334.197,09 zł tj. 37,21% 

- dochody realizowane na rzecz budżetu gminy przez Urzędy skarbowe  - 161.942,32 

zł tj. 1,81% 

- dochody z majątku gminy – 937.013,40 zł tj. 10,46% 

- inne dochody – 646.945,65 zł tj. 7,22% 

Podatki i opłaty lokalne to przede wszystkim podatek rolny od osób fizycznych                             

i prawnych w kwocie 393.046,27 zł, podatek od nieruchomości osób fizycznych                           

i prawnych w wysokości 1.799.731,18 zł. Na podkreślenie zasługuje bardzo wysokie 

wykonanie tego podatku ponad  101 % mimo istniejących zaległości w tym podatku                      

w łącznej wysokości 449.306,68 zł, w tym  od osób prawnych 372.760,25zł.  -  z lat 

ubiegłych 253.487,29zł;  od osób fizycznych  76.546,45zł, w tym 37.318,50 zł  z lat 

ubiegłych. Większość zaległości od osób prawnych stanowi zaległość od spółki Quidell 

Poland . Pozostałe podatki to podatek leśny w łącznej wysokości  w 2014 roku 

216.287,45 zł, podatek od środków transportowych – 8.238,00 zł od osób prawnych 

oraz 71.464,00 zł od osób fizycznych. Do opłat gromadzonych w budżecie gminy 

należą oplata od posiadania psów z lat ubiegłych – 226,63 zł, skarbowa – 22.278,00zł, 

targowa – 35.068, 50 zł, miejscowa – 4.158,-zł, eksploatacyjna – 35.313,60 zł, z tyt. 

Zezwolenia za sprzedaż napojów alkoholowych – 102.765,90 zł, produktowa – 

1.385,08 zł, mandaty karne – 406.480,54 zł  (zaległości z tego tytułu na koniec roku 

wyniosły 126.138,35 zł w tym 36.233,35 zł z lat ubiegłych), z tytułu opłaty śmieciowej 

– 746.729,90 zł ( stan zaległości na koniec roku wyniosły 52.183,70 zł w tym 8.643 zł 

za rok 2013), opłata za zajęcie pasa drogowego  w wysokości 36.587,98 zł. Udziały                         

w podatku dochodowym od osób fizycznych  były wyższe od zaplanowanych na 

początku 2014 roku o kwotę 36.355,-zł. Z podatków realizowanych na rzecz budżetu 

gminy przez urzędy skarbowe zrealizowano 151.677,54 zł z podatku od czynności 

cywilno- prawnych. Brak wykonania z karty podatkowej z bardzo dużymi zaległościami 

wynoszącymi 10.930,-zł. Podatek od spadków i darowizn – 10.224,78zł. Na dochody 
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z majątku gminy składają się sprzedaże mienia – w ubiegłym roku uzyskano 85.899,44 

zł w tym 7.414,24 zł ze sprzedaży ratalnej, sprzedaże pozostałych  składników 

majątkowych – 7.738,03 zł, wpływy  z przekształcenia wieczystego użytkowania – 

1565.96 zł oraz dochody z najmu i dzierżawy – 841.809,97 zł. Na subwencję ogólną 

składają się natomiast dwa składniki – subwencja oświatowa – 6.787.970,00zł oraz 

subwencja wyrównawcza – 3.382.754,00 zł. Dotacje celowe przeznaczone były                       

w 2014 na pomoc społeczna w łącznej wysokości 2.204.846,56 zł, zwrot podatku 

akcyzowego – 462.851,42 zł, zadania zlecone z zakresu USC – 64.601,00 zł, wybory 

do parlamentu europejskiego – 12.670,00 zł oraz wybory do rad gmin – 52.500,00zł,  

a także na podręczniki dla uczniów – 9.699,95 zł. Na dofinansowanie zadań własnych 

otrzymaliśmy  129.168,-zł na stypendia dla uczniów, 85.684,13 na zasiłki i pomoc                     

w naturze, 120.762,85-zł na zasiłki stałe, dożywianie – 65.800,-zł,  dotacja 

przedszkolna – 356.351,-zł. Na dofinansowanie projektów ze środków unijnych 

wpłynęło łącznie 993.548,76 zł z tego 773.566,74 zł z WRPO na kanalizację Goraja, 

138.178,00 zł z PROW na modernizacje centrum rekreacyjnego II etap, 10.483,34 zł 

na plac zabaw w Kruteczku, 15.262,10-zł na boisko sportowe w Kruczu, 25.000,-zł na 

urządzenie przestrzeni przy świetlicy w Lubaszu, 17.869,48 na remont świetlicy                        

w Jędrzejewie – 13.189,10 zł na plac zabaw przy świetlicy w Prusinowie. 

Struktura wydatków budżetowych jest następująca : 

- wydatki na zadania bieżące – 95,57% 

- wydatki na zadania majątkowe – 4,43%. 

 Z ogólnej kwoty wydatków bieżących przeznaczono : 

- na wydatki jednostek budżetowych – 16.383.761,22% w tym na wynagrodzenia                        

i pochodne – 9.715.854,25 zł , a na realizację statutowych zadań – 6.667.906,97 zł, 

- na dotacje udzielone z budżetu gminy – 1.707.782,79 zł 

- na świadczenia na rzecz osób fizycznych – 3.080.756,38 zł 

- na obsługę długu gminy – 400.971,14 zł 

- na programy realizowane z udziałem środków unijnych – 145.308,98 zł. 

Dotacje udzielone z budżetu gminy w 2014 roku przeznaczone były dla jednostek 

sektora finansów publicznych w wysokości 1.035.375,32 zł oraz dla jednostek spoza 
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tego sektora w wysokości 672.407,47 zł. W ramach dotacji dla sektora finansów 

publicznych udzielono dotacji podmiotowej dla GOK i biblioteki w łącznej wysokości 

920.500,-zł, dotacji celowych dla niepublicznego przedszkola Leśne Skrzaty                            

w Czarnkowie w wysokości 106.767,99 zł (dotacja udzielana dla miasta Czarnków), na 

warsztaty terapii Zajęciowej (przez powiat) – 4.603,20 zł, partycypacja w kosztach 

usuwania azbestu przez powiat – 720,13 zł, koszty utrzymania Izby Wytrzeźwień – 

2.784,00 zł. W ramach dotacji dla sektora niepublicznego udzielono dotacji 

podmiotowej dla Edukacji Lubasz w wysokości 535.353,87 zł, dotacji dla klubu 

RADWAN Lubasz – 75.000,-zł, na ochronę zabytków ( kościół) – 15.000,-zł, dla LKT 

na budowę placu zabawa – 25.000,-zł, na pokrycie kosztów przydomowych 

oczyszczalni – 9.529,40 zł, do Spółki wodnej – 10.000,-zł , dla OSP Lubasz – 2.524,20 

zł. 

Największą pulę wśród wydatków bieżących stanowią wydatki oświatowe (ponad 45% 

wydatków), następnie wydatki na pomoc społeczną ( ponad 14%) oraz na 

administrację niespełna 15%.  Wydatki bieżące pozwalały na finansowanie zadań 

związanych z realizacja obowiązkowych zadań własnych gminy takich jak :  

- bieżące utrzymanie dróg gminnych – 397.618,27 zł, 

- utrzymanie zasobów komunalnych gminy ( budynki komunalne ) – 121.837,44 zł 

- nakłady na gospodarkę nieruchomościami (przygotowanie nieruchomości do 

sprzedaży, opracowania planistyczne  i opłaty z tyt. Trwałego wyłączenia gruntów nad 

jeziorem pod drogi) – 81.652,72 zł 

- utrzymanie administracji Urzędu Gminy – 2.892.967,79 zł 

- promocję gminy – 67.578,31 zł 

- koszty Rady Gminy -  90.951,27 zł 

- ochrona przeciwpożarowa – 109.749,75 zł  

- na funkcjonowanie straży gminnej – 69.147,81 zł 

- szkoły podstawowe – 4.011.526,90 zł w tym ponad 82% na wypłatę wynagrodzeń                                    

i pochodnych 

- przedszkola – 1.680.942,97  zł , 
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- gimnazjum w Lubaszu – 2.145.253,26 zł 

- dowożenie uczniów do szkół – 321.227,03 zł 

- utrzymanie GZOSiP – 500.060,23 zł 

- oprowadzenie stołówki szkolnej – 179.985,63 zł 

- przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii – 103.002,03 zł 

- pomoc społeczną – 943.738,71 zł, 

- pomoc materialna dla uczniów – 161.460,00zł 

- dopłatę gminy do 1 m3 ścieków i wody – 706.752,66 zł 

- gospodarka odpadami – 943.387,97 zł, 

- oczyszczanie wsi – 66.460,36 zł 

- utrzymanie zieleni – 29.121,61 zł 

- utrzymanie schroniska dla zwierząt – 84.308,25 zł 

- oświetlenie ulic i placów – 252.563,41 zł 

- na finansowanie zadań bieżących w ramach Funduszu Sołeckiego – 164.948,36 zł 

W 2014 roku zrealizowano dwa projekty unijne tzw. remontowe – remont świetlicy                                

w Jędrzejewie – 23.220,97 zł oraz remonty świetlic w Sokołowie, Kamionce Kruteczku 

-122.088,01 zł. Ponadto z budżetu gminy wykonano remonty świetlic w Kruteczku, 

Stajkowie, Jędrzejewie i Prusinowie – 37.682,41 zł. W 2014 roku wykonano kamień 

pamiątkowy poświęcony ppłk Zdzisławowi Orłowskiemu w Stajkowie. Uroczystość z 

tym związaną zamknęła się kwota 11.939,00 zł. Na rekonstrukcje zrzutu 

spadochronowego w Sokołowie wraz z wykonaniem tablicy pamiątkowej 

przeznaczono 7.569,50 zł. Zrealizowano następujące zadania inwestycyjne : 

- przebudowa kanału lubaskiego – 195.856,38 zł 

- budowa chodnika w Prusinowie – dotacja dla powiatu – 14.760,-zł 

- budowa ulicy Poprzecznej w Lubaszu – 294.547,61 zł 

- budowa ścieżki spacerowej w Jędrzejewie – 125.175,57 zł 
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- utwardzenie placu przy świetlicy w Lubaszu – 65.274,45 zł 

- wykonanie parkingu w Lubaszu – 67.891,82 zł 

- projekt unijny urządzenia przestrzeni przy świetlicy w Lubaszu – 53.120,-zł 

- wykonanie szamba i przyłączy w Klempiczu – 28.035,37 zł 

- gazyfikacja wsi Lubasz – 1.965,-zł 

- podwyższenie kapitału zakładowego w spółce – 88.500,-zł-  

- plac zabaw w Prusinowie – 20.281,47 zł-  

- instalacja klimatyzacji w świetlicy w Sokołowie – 11.104,95 zł 

Przychody budżetu Gminy w 2014 roku stanowiły kwotę 525.713,00zł.  Zaciągnięto 

pożyczkę na remonty świetlic wiejskich w BGK – 85.713 zł , na przebudowę dróg 

gminnych i kanału lubaskiego w łącznej wysokości 440.000,-zł.  Rozchody budżetu 

Gminy stanowiły kwotę 1.544.015,00 zł i składają się na nie spłaty zaciągniętych 

wcześniej kredytów i pożyczek. Łączna kwota spłaty rat i odsetek stanowi 8,14% 

wykonanych dochodów , a z wyłączeniem spłat pożyczek unijnych – 4,63 %. 

Dopuszczalny ustawą wskaźnik wynosi 6,59 %. Łączne zadłużenie gminy na koniec 

roku 2014 wynosiło 11.900.789,63 zł i stanowi 49,81% uzyskanych dochodów. 

Ad. 1.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2014 rok 

Następnie Sekretarz Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Powiedziała, że jest ona pozytywna z jedną uwagą, a mianowicie jest to uwaga 

dotycząca tego, że zdaniem Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej               

w Poznaniu niedostatecznie opisane zostały zmiany w planie wydatków 

przeznaczonych na realizacje zadań projektów unijnych. Uwaga taka została 

sformułowana, ale nie stanowi ona jakiegokolwiek naruszenia przepisów prawa                        

w zakresie dyscypliny finansowej.    

Ad. 1.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zabierając głos powiedział, że Komisja po raz 

pierwszy zajmowała się taką sprawą. W trakcie posiedzenia w dniach  30 marca                     
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i 21 maja  br. przeanalizowała  sprawozdanie finansowe – sprawozdanie jednostek,  

bilans  z wykonania budżetu gminy, łączny bilans jednostek budżetowych, łączny 

rachunek zysków i strat jednostek budżetowych oraz łączne zestawienie zmian                  

w funduszu jednostek budżetowych, skontrolowała stan zobowiązań finansowych                  

z tyt. kredytów  i pożyczek oraz zapoznała się z zaleceniami pokontrolnymi Komisji 

Rewizyjnej 2014r  wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej. Komisja 

wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  Na posiedzeniu Komisja 

przygotowała uchwałę, którą Państwo otrzymaliście, a którą Przewodniczący 

odczytał. Stanowi  ona załącznik do protokołu. Przewodniczący zaznaczył, że 

dokonano sprawdzenia spraw, o których mówiła Sekretarz Gminy. Komisja zwróciła 

szczególną uwagę na  bardzo duży wzrost wydatków bieżących   w porównaniu do 

2013 roku tj. - zadania bieżące -   95,57 % , a w  2013 roku 78,53 % i zadania 

inwestycyjne  -    4,43 %, a w  2013 roku  21,47 %. Ponadto Komisja przeprowadziła 

kontrolę dotyczącą: 

1) wpływów z opłaty miejscowej, 

2)  umorzenia w 2014r. podatku od nieruchomości osób prawnych i fizycznych,  

3) wydatków przeznaczonych na  realizację Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 

4) wpływów z tytułu zajęcia pasa drogowego 

5) wpływów z tytułu umieszczenia urządzeń w pasie drogowym  

6) wydatków związanych z oczyszczaniem wsi 

7) uwag odnośnie  wykonania budżetu za 2014 rok określonych w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

8) stopnia realizacji wniosków Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonych                     

w 2014 roku. 

W wyniku przeprowadzonej kontroli w wyżej wymienionym zakresie, stwierdzono: 

1) w przypadku opłaty miejscowej na małe zaangażowanie innych podmiotów, 

aniżeli Gminny Ośrodek Kultury w jej realizacji 

2) niepełną realizację zaleceń pokontrolnych przez Gminny Ośrodek Kultury oraz 

Szkołę Podstawową w Lubaszu. 

Komisja w trakcie badania sprawozdania zaleca głęboka analizę wydatków bieżących.  
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Stwierdzono, że zadłużenie na koniec 2014r. wynosi 11.900.789,63 zł tj. 49,81 %   

dochodów gminy. Komisja nie wnosi zastrzeżeń do sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2014 rok – funduszy sołeckich jakie były realizowane w 2014 roku. Do 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2014r. dołączono informację o stanie   mienia 

do której komisja nie wnosi uwag.  

Ad.1.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Lubasz z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Lubasz o udzielenie Wójtowi Gminy Lubasz absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za    2014 rok  na podstawie stosownych przepisów wyraża opinię, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Lubasz z wykonania budżetu za  2014 rok jest należycie uzasadniony.  

Ad. 1.5.dyskusja nad sprawozdaniem 

Jacek Michalak   zabierając głos powiedział, że dyskusja nad sprawozdaniem jest 

bardzo ważna. O tym punkcie przy zatwierdzaniu budżetu bardzo dużo mówiono na 

szkoleniach – radni winni dyskutować nad sprawozdaniem.  

Sekretarz Gminy uzupełniając wypowiedź powiedziała, że dyskusja jest bardzo ważna 

nad sprawozdaniem. Dyskusja jest ważna szczególnie na sesji, ponieważ wyciąg                     

z protokołu z sesji wraz z uchwałami przekazywany jest do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Z reguły jest tak, że Przewodniczący poszczególnych komisji 

wypowiadają się na sesji odnośnie tego sprawozdania. Zwykle ta dyskusja 

prowadzona jest bardziej na komisjach, a nie na sesji choć ta na sesji jest ważniejsza.  

Marek Wicher – poprosił, by osoba prowadząca posiedzenie siadała w widocznym dla 

wszystkich miejscu. Następnie zadał  pytania: 

1. na czym polega małe zaangażowanie innych podmiotów, aniżeli Gminny 

Ośrodek Kultury w realizacji opłaty miejscowej? 

2. Czego dotyczyły zalecenia pokontrolne Komisji rewizyjnej z 2014 roku? 



str. 11 

 

3. Jakie były wpływy za zajęcia pasa drogowego i umieszczenia urządzeń w pasie 

drogowym?  

Jacek Michalak odpowiadając stwierdził, że 90% wpływów z opłaty miejscowej 

dokonuje GOK, a tylko 10% pozostałe jednostki. Jest taki stan i należałoby to jakoś od 

innych podmiotów wyegzekwować. Jest to nawet trochę niebezpieczne bo ktoś 

mieszka w jakimś pensjonacie i coś się wydarzy i później okazuje się, że nie jest on 

tam wcale wpisany. Nie wiem jakie są możliwości prawne egzekwowania tego.  

Sekretarz Gminy – zadaniem Rady Gminy jest ustalenie takiej opłaty, a egzekwowanie 

należy do Wójta. Nadmieniła, że fakt iż w ogóle pojawiły się wpłaty z innych jednostek 

to właśnie działania urzędu, ponieważ wcześniej prowadzący gospodarstwa 

agroturystyczne czy też inne podmioty  nie dokonywały tej opłaty. Dopiero po 

wystosowaniu pism do właścicieli tych obiektów wpłaty się pojawiły. Są wpłaty, choć 

niewielkie ośrodka PORTUS i dwóch gospodarstw agroturystycznych ze wsi Dębe. 

Pozostałe nie dokonały wpłat. Trudno ustalić czy przyjmują turystów bo nie prowadzą 

książek meldunkowych bo nie muszą. Książkę prowadzi GOK bo taki obowiązek został 

wprowadzony. Stwierdziła, że te opłaty są zanikające – słabo w 2014, a jeszcze gorzej 

może być w 2015  

Marek Zieliński stwierdził, że opłaty winny się zwiększyć bo mamy bardzo dużo osób 

zza wschodniej granicy.  

Sekretarz Gminy odpowiadając powiedziała, że osoby te nie przebywają w celach 

wypoczynkowych tylko zarobkowych i ich opłaty nie dotyczą. Podobnie jak w hotelu 

typu Meteor nie są pobierane opłaty miejscowe, ponieważ udowadnia, że u niego nie 

przebywają osoby w celach rekreacyjnych.  Zaznaczyła, że rokrocznie wysyłane są 

pisma do tych podmiotów w sprawie opłat. Zgodnie z uchwałą otrzymują oni prowizję 

w wysokości 20%, ale od tak niskich kwot są to naprawdę niewielkie środki (np. 1.90zł).  

Kazimierz Wicher stwierdził, ze dopóki będzie taka „furtka” to opłaty nie będą 

odprowadzane. Teraz dane osobowe są bardzo chronione. Kiedyś jak ktoś przyjeżdżał 

musiał się zameldować u sołtysa i można było wszystko sprawdzić na co odpowiedział 

Józef Cichorek, że z góry jest takie prawo ochrony danych. Teraz nawet w dowodzie 

nie ma miejsca zamieszkania.  
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Żaneta Andrzejewska zapytała czy nie można by w formie ryczałtu tego załatwić na co 

Sekretarz odpowiedziała, ze jest to opłata za dobę pobytu w wyznaczonych 

miejscowościach (Miłkowo, Krucz, Kruteczek, Dębe). Zaznaczyła, ze jeżeliby 

gospodarstwa agroturystyczne zarabiały to na pewno też by płacili, ale niestety 

najczęściej w tych gospodarstwach odbywają się jakieś imprezy, które nie stwarzają 

większego problemu i można je zorganizować – o wypoczywających natomiast już 

trochę trudniej. Trzeba być bardzo przedsiębiorczym, aby do naszych wsi ludzie 

przyjechali na wakacje. 

Jacek Michalak odpowiadając na pytanie dotyczące zaleceń pokontrolnych powiedział, 

że dotyczyły one funduszu socjalnego, braku  konsultacji arkuszy organizacyjnych                   

z komisją zdrowia, sprawy dotyczące stołówki. Następnie zapytał czy są jakieś 

standardy dotyczące zmian w budżecie, czy może rada do woli wprowadzać zmiany?   

Sekretarz Gminy odpowiadając Panu Jackowi stwierdziła, że nie ma określonych 

standardów. Budżet ten pierwszy jest bardzo wąski. Brak w nim dotacji, które później 

się dodaje. Ważne, aby wszystko wprowadzić  w odpowiednim czasie. Trzeba 

pamiętać, aby jedna strona równała się drugiej. Dużo zależy od naszej 

przedsiębiorczości – pozyskiwanie środków na inwestycje, sprzedaż mienia, 

darowizny, dofinansowania, zwrot środków funduszu sołeckiego.  

Odnosząc się do wpływów za zajęcie pasa drogowego i umieszczenie urządzeń w tym 

pasie Sekretarz Gminy stwierdziła, że jest to łączna kwota 36.587,98 zł  

Magdalena Janc Węglewska powiedziała, że ma nadzieję, że teraźniejszy budżet 

może pójdzie w kierunku inwestycji, aby poprawić wskaźniki. Zwiększamy środki na 

inwestycje w oświacie.   

Wójt Gminy ustosunkowując się do powyższego stwierdził, że obecnie omawiamy     

2014 rok. Natomiast to co  powiedziała Przewodnicząca zwiększamy 286 tys. Na 

oświatę z czego 162 tys. przeznaczymy na inwestycje – modernizacje budynku nr 4. 

Nadmienił, że projektant wskazał na możliwość wykonania od razu (co nie planowano) 

instalacji c.o. pod potrzeby i normy gazowe. Zakres zwiększy się najprawdopodobniej 

do 240 tys. Zł. Uważam, że nie można pozostawić tego bo byłoby nieekonomicznie za 

2-3 lata skuwać posadzki, aby podłączyć się pod ogrzewanie gazowe. Trzeba będzie 
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zrobić to raz, a porządnie.   Za 55 tys. kupiliśmy grunt i przymierzamy się (będzie wpływ 

z rozliczenia funduszu sołeckiego i mamy 60 tys.  z  projektów na wsiach, które się nie 

zakwalifikowały na dofinansowanie), aby w tym roku 1,7 mln zł przeznaczyć właśnie 

na inwestycje, aby poprawić wskaźnik. Zaznaczył, że jest niezrozumiała metodyka 

zaliczania wolnych środków do przychodów  co obniża współczynnik spłaty 

zadłużenia.                                                                          

  

Ad. 1.6.podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania i ad.1.7. 

podjęcie uchwały w sprawie absolutorium 

Sekretarz Gminy powiedziała, że kończąc całą procedurę należy podjąć uchwałę                    

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu i to ta uchwała daje wskazówkę do podjęcia drugiej w sprawie udzielenia 

absolutorium. Jeżeli sprawozdanie zostanie przyjęte to nie ma możliwości nie 

udzielenia absolutorium. Od kształtu pierwszej  uchwały zależy kształt drugiej.  

Kazimierz Wicher stwierdził, że nie ma co tutaj już dyskutować. Jeżeli Komisja 

Rewizyjna jest za udzieleniem absolutorium i RIO pozytywnie się wypowiedziało                      

w sprawie sprawozdania to nie ma co prowadzić dyskusji, żeby to ładnie wyglądało.  

Marek Zieliński – mówimy tutaj o absolutorium dla wójta, ale tak naprawdę to chodzi o 

poprzedniego wójta.  

Sekretarz Gminy – tak naprawdę to będzie absolutorium dla roku  2014  bo mieliśmy 

w tym okresie -   wójta, pełniącego funkcję wójta (któremu nie udziela się absolutorium 

bo to jest pracownik administracji rządowej)  i obecnego wójta.  

Jacek Michalak – absolutorium tak jak w naszym przypadku, gdyby było negatywne to 

nie jest ono wiążące ponieważ jest takie 8 m-cy ochronne dla nowego wójta.  

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania za                    

2014 rok 

Za – jednogłośnie   (udział brało w głosowaniu 14 radnych)  

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  
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Za – jednogłośnie   (Udział brało w głosowaniu 14 radnych)  

Ad.  2. Analiza wyników sprawdzianu  szóstych klasach szkół podstawowych 

oraz egzaminu gimnazjalnego.  

Temat rozpoczęła Sekretarz Gminy, która powiedziała, że dopiero dzisiaj 

radni otrzymali wyniki, ponieważ dopiero wczoraj przyszły wyniki egzaminu 

gimnazjalnego.  Radni otrzymali także dla porównania lata poprzednie i należy 

stwierdzić, że jest coraz gorzej. Począwszy od roku 2012 do obecnego to 2015 jest 

bardzo zły. Wypadamy poniżej  powiatu (z matematyki tylko wyżej)  Wyniki poniżej:  

  Wynik 

Szkoły 

% 

Wynik 

Gminy 

(tutaj też 

EDUKACJA) 

% 

Wynik 

Powiatu 

% 

Wynik 

Województwa 

% 

Wynik 

okręgu 

% 

Wynik 

Kraj 

% 

Część 

humanistyczna 

język polski 55,94 49,41 56,19 59 58,85 62 

historia i 

wos 
59,22 55,66 59,48 63 62,36 64 

Część 

matematyczno- 

przyrodnicza 

matematyka 44,62 39,36 44,57 47 46,32 48 

przedmioty 

przyrodnicze 
44,32 40,59 45,70 49 48,70 50 

Język obcy 

język 

niemiecki 

poziom 

podstawowy 

55,78 42,37 51,68 55 55,81 

 

57 

język 

niemiecki 

poziom 

rozszerzony 

24,70 19,43 32,88 35 36,29 

 

41 

język 

angielski 

poziom 

podstawowy 

55,33 55,57 62,36 65 65,12 

 

67 
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język 

angielski 

poziom 

rozszerzony 

67,75 67,89 48,33 47 47,94 

 

48 

Magdalena Janc Węglewska zabierając głos stwierdziła, że był to bardzo kiepski 

rocznik     i wyniki są zbieżne z klasyfikacją. Są uczniowie dobrzy, ale i kiepscy, którzy 

nie podjęli próby zadań otwartych. W szkole będzie  badana frekwencja nie tylko 

uczniów, ale i nauczycieli. Stwierdziła, że takiego rocznika nie pamięta, z takimi 

nieobecnościami 

Następnie Ryszard Bilski przedstawił wyniki klas VI. Do sprawdzianu przystąpiło  w  

gminie Lubasz łącznie 67 uczniów VI klas   z 5 oddziałów.    

• PSP Lubasz:  2 oddziały - razem 34  uczniów, 

• PSP Miłkowo: 1 oddział - 7 uczniów, 

• PSP Jędrzejewo: 1 oddział -17 uczniów, 

• PSP Krucz:  1 oddział -  9 uczniów.   

I miejsce Szkoła Podstawowa w Miłkowie, a jej wyniki bardzo dobre, najlepsze w 

gminie są następujące: 

 

Drugie miejsce w naszej gminie zajęła Szkoła Podstawowa w Lubaszu z 

następującymi wynikami:  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Miłkowo  

 

I 

część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 76,66 % 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 77,57 % 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 75,70 % 

II 

część 

Język 

niemiecki 

70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 82,85 % 
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 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Lubasz  

 

I część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 67,76 % 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 69,35 % 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 66,18 % 

II część Język 

niemiecki 

70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 69,05 % 

Trzecie miejsce zajęła Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie, która osiągnęła 

następujące wyniki:  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Jędrzejwo 

 

I część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 64,4 % 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 70,3 % 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 58,2 % 

II część Język 

niemiecki 

70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 70,3% 

I ostatnia szkoła to Szkoła Podstawowa w Kruczu, która uzyskała następujące wyniki:  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Krucz 

 

I 

część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 53,64 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 65,07 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 42,22 
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II 

część 

Język 

niemiecki 

70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 60,2% 

Radni dyskutując nad wynikami stwierdzili, że wyniki tego sprawdzianu ma wpływ wiele 

czynników  i nie można mówić tutaj tylko o nauczycielach. Wpływ ma środowisko, 

rodzice, a także i może przede wszystkim predyspozycje dzieci zarówno intelektualne 

jak i społeczne. W małej grupie jeżeli kilku uczniów  jest słabych to ten wynik 

ostateczny też jest słaby. Trzeba analizować wynik indywidualny – czy dziecko 

poczyniło postęp, czy też nie(wskaźnik EWD). Konieczne jest działanie wspólne, aby 

stan rzeczy poprawić. Trzeba powiązać cały splot zdarzeń, który wpływa na postawy 

dzieci  i to jest zadanie dla wszystkich w najbliższym czasie. W procesie nauczania                 

i uczenia, gdzie należy włączać rodziców, a uczniowie muszą być ustawicznie 

mobilizowani.  

Ad. 3. Ponowne omówienie wniosku Państwa A.  i J. Sz.  w sprawie nabycia 

terenu stanowiącego część działki nr 182/4 w Lubaszu  

Temat omówił Adam Ratajczak. Poinformował radnych, że Państwo A i J. Sz poprosili 

aby jeszcze raz rada rozpatrzyła ich wniosek dotyczący zakupu działki na Osiedlu 

Gorajskim. Zdaniem wnioskodawców mogliby oni zapłacić za ta działkę max 20 zł za 

m2. Stwierdził, że obecnie nie jesteśmy wstanie powiedzieć jaka wartość tej działki 

będzie. Ile za m2 wyceni rzeczoznawca. Poprosił radnych, aby wypowiedzieli się w tej 

sprawie czy dokonujemy podziału i przymierzamy się do sprzedaży czy  

Żaneta Andrzejewska zapytała czy dzisiaj możemy wiedzieć jakie to będą koszty na 

co pan Adam odpowiedział, że nie. Temat jest od wczoraj bo wnioskodawcy chcieliby 

mieć odpowiedź jeszcze przed wakacjami, a teren chcieliby przeznaczyć na ogródek 

o czym wcześniej mówiłem.  

Kazimierz Wicher zapytał czy mogą po zakupie wnioskować o odwodnienie na co Pan 

Adam odpowiedział, że mogą wnioskować bo udowodnią że ich zalewa woda opadowa 

spływająca z dróg. 

Józef Cichorek stwierdził, że najpierw trzeba wszystko przygotować, a dopiero później 

sprzedawać.  
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Żaneta Andrzejewska powiedziała, że sprzedaż powinna przynajmniej pokryć koszty 

odwodnienia.  

Adam Ratajczak przypomniał radnym, że działka którą można tam wydzielić nie może 

być mniejsza aniżeli 30 arów bo takie są przepisy zgodnie z którymi jeżeli właściciel 

wystąpiłby o warunki zabudowy to pozwolenie na budowę tam by dostał. Nadmienił, 

że gmina może zrobić najpierw odwodnienie i zmienić plan i z tego areału wydzielić 3 

działki.  

Radni zdecydowali, żeby sprawę oddalić w czasie i na razie działki nie sprzedawać- 

dopiero po wykonaniu odwodnienia.  

Ad. 4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

4.1. przyjęcia Regulaminu Gminnego Placu Zabaw  

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Zgodnie z przepisami  ustawy o 

samorządzie gminnym Rada Gminy może wydawać akty prawa miejscowego w 

zakresie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej. Place zabaw, zlokalizowane na terenach gminnych, stanowią takie właśnie 

obiekty użyteczności publicznej. Są one kompleksowo wyposażane w urządzenia 

zabawowe i pełnią funkcję rekreacyjno – wypoczynkową dla dzieci i młodzieży. 

Wprowadzenie regulaminu korzystania z placów zabaw ma na celu ustalenie zasad 

właściwego korzystania z urządzeń zabawowych, a co za tym idzie zapewnienie 

bezpieczeństwa ich użytkowników.     

Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie  – Za – jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych) 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  4.2. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawy na 

okres 30 lat działki 226/2 i 226/3 położonych w Lubaszu  

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Działki o nr 226/2 oraz 226/3 położone są                               

w Sławienku, w obrębie geodezyjnym Lubasza i stanowią teren składowiska odpadów 

komunalnych, które na dzień dzisiejszy zgodnie z Planem Gospodarki Odpadami 
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Województwa Wielkopolskiego wyznaczone zostało na instalację zastępczą. Przepisy 

ustawy o odpadach wskazują, że prowadzącym składowisko odpadów nie może być 

jednostka sektora finansów publicznych, ale utworzone przez nią  przedsiębiorstwo. 

Gmina Lubasz utworzyła spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością Gminny Zakład 

Komunalny w Lubaszu, któremu powierzyła zadania  z zakresu gospodarki odpadami. 

Okres poeksploatacyjny składowiska na Sławienku wynosi 30 lat. W związku                              

z powyższym istnieje konieczność posiadania na taki okres czasu tytułu prawnego do 

prowadzenia składowiska przez gminną spółkę komunalną.      

Pytań nie zgłoszono 

Głosowanie  – Za – jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych) 

Projekt uchwała  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4.3. zmian w budżecie 

Proponowane zmiany w budżecie omówiła Sekretarz Gminy. Zmiany dotyczą: 

W zakresie dochodów : 

1)  zwiększenie z tytułu planu dotacji celowej w dz.852 rozdz.85295 par.2030                        

o kwotę 12.600 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań realizowanych            

w ramach wieloletniego programu wspierania gmin w zakresie dożywiania” 

Pomoc państwa  w zakresie dożywiania” ustanowionego uchwałą nr 221 Rady 

Ministrów z dnia 10 grudnia 2013r. – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego, 

2) darowizna na organizację Dnia Dębego  -  750 zł   (Firma DORA Metal Czarnków 

– 600 zł, BS Czarnków – 150 zł).  

3) darowizna na rzecz  organizacji imprezy kulturalno-sportowej pn.”Dni Lubasza” 

od firmy Eurocape Poland Warszawa – kwota 8.000,00 zł 

4) zwiększenie planu dotacji celowych w dziale 801  o kwotę łącznie 55.061,72 zł, 

z tego         

      rozdz.80101 par 2010   - 34.747,37 zł, 

      rozdz.80110 par.2010   - 18.899,50 zł, 

      rozdz.80150 par.2010   -   1.414,85 zł  
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z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

ćwiczeniowe–zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nrFB-I.3111.127.2015.3      

z dnia 22.06.2015 r., 

5) wpłata od ubezpieczyciela STU ERGO HESTIA SA SOPOT gwarancji        

zabezpieczającej wykonanie robót  termomodernizacji obiektów użyteczności        

publicznej, budynki szkół –Szkoła  Podstawowa Lubasz (dłużnik Zakład Budowlany    

 Z.O.)  kwoty 3.194,32  zł z przeznaczeniem na usunięcie usterek  przecieku dachu.  

W zakresie wydatków:     

1. zmiana w zakresie rozdz.75412 – Ochotnicze Straże Pożarne- zabezpieczenie 

limitu  wydatków na dotację  dla OSP Krucz  (wniosek jednostki)  na dofinansowanie       

zakupu aparatu oddechowego z sygnalizatorem bezruchu – 2.400 zł  ( par. 2830). 

Jednocześnie  o wymienioną kwotę zmniejsza się par.4210-zakup materiałów                      

i wyposażenia,  

2. zmiana w zakresie rozdz.01010- Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi-             

zabezpieczenie limitu  wydatków na remont sieci kanalizacyjnej w ul.Łąkowej -             

23.000 zł.  Jednocześnie o w/w kwotę zmniejsza się limit wydatków na projekt             

Pięknieje Wielkopolska Wieś, w związku z niezakwalifikowaniem się projektów       

do  dofinansowania, 

3. zmiany w zakresie planów finansowych placówek oświatowych, Gminnego           

Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu  oraz w zakresie Funduszu  Sołeckiego                 

i środków do dyspozycji jednostek pomocniczych gminy.   

 

Następnie Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że podejmujemy pewne ryzyko 

ponieważ około 460 tys. trzeba wykazać na kształcenie dzieci z zaświadczeniem                      

o niepełnosprawności – 234 tys. W linii prostej wykazujemy, a kolejne 240 tys. 

przeznaczamy na  modernizację „kurnika” – inwestycję co skutkuje tym, że wskaźnik 

poprawiamy sobie o 1% . Jest więcej dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawności, 

dlatego na te zajęcia indywidualne trzeba będzie więcej dołożyć. Wójtowie bardzo się 

denerwują, ponieważ subwencja nigdy nie była rozliczana, a tutaj trzeba ja rozliczyć. 

Po analizie może okazać się, że gdzieś w grudniu może nam zabraknąć około 50 tys.  

ale 80-90% uważam, że powinniśmy mieć rozliczone i będzie to chyba dobry wynik. 

Nie wiemy jednak jakie będzie stanowisko państwa – czy umniejszy subwencję -  nie 

wiadomo. Mieliśmy podać zaangażowanie do końca czerwca.  
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Dalszych uwag nie zgłoszono  

Głosowanie  – Za – jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych) 

Projekt uchwały  stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

Ad. 5  wolne głosy i wnioski  

Marek Zieliński podziękował za wymianę poszycia na przystanku w Goraju, a także za 

naprawę studzienki koło Pana G. i przy sklepie. Następnie zgłosił wniosek formalny, 

by nie umieszczać w BIP protokołu z wspólnych posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Stwierdził, że nie ma potrzeby ich umieszczania, ponieważ na komisjach dyskutuje się 

o różnych sprawach,  o których niekoniecznie wszyscy muszą wiedzieć. Protokoły są 

bardzo szczegółowe i dlatego uważam, że nie powinny być zamieszczane w BIP.  

Żaneta Andrzejewska ustosunkowując się do powyższego stwierdziła, że była i jest 

tego samego zdania. Niemniej jednak zgodnie z zapisami Statutu Gminy (na co 

kilkakrotnie zwracał uwagę nasz mieszkaniec)  protokoły te winny być w BIP 

zamieszczane i póki co dopóki jest taki, a nie inny zapis w Statucie będziemy je 

zamieszczać.  

Marek Zieliński zapytał czy zgłaszając taki wniosek formalny nie można tego zmienić?  

Sekretarz Gminy  - nie, dopóki jest taki zapis w Statucie -  wnioskiem Pana tego się 

nie zmieni – tylko poprzez zmianę Statutu.  

Marek Zieliński zapytał czy w poprzednich kadencjach protokoły z komisji były 

zamieszczane w BIP? 

Sekretarz Gminy  odpowiedziała, że  nigdy nie zamieszczano, a Wójt Gminy 

powiedział, że było to działanie niezgodne. 

Marek Zieliński wycofał poprzedni wniosek formalny i złożył następny wniosek 

formalny o zmianę zapisu w tej sprawie w Statucie Gminy  w najbliższym czasie. 

Wniosek został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie . 

Kazimierz Wicher podzielił się z radnymi swoimi spostrzeżeniami dotyczącymi 

obiektów kanalizacyjnych i wodociągowych, które mieli radni okazję obejrzeć w trakcie 

objazdu. Zaznaczył, że obiekt w Sokołowie jest najlepszy, a w Lubaszu najgorszy. 

Stwierdził, że sprawa jest bardzo poważna, bo jak wszystko jest Ok to dobrze, ale jak 
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już jest gdzieś awaria to sprawa się komplikuje. Uważa, że brak prądu w domach to 

źle, ale jak zabraknie wody  to już jest tragedia. Konieczne jest podjęcie działań w tym 

kierunku jak i modernizacji oczyszczalni.  

Wójt Gminy -  poprosił radnych o większą aktywność w zakresie prac nad strategią 

gminy Lubasz. Były już dwa spotkania. Przejdziemy do konkretów. Z przykrością 

stwierdził, że nie wszyscy są zainteresowani. Jest bardzo mała frekwencja ze strony 

poszczególnych sołectw. Dyskutuje się dużo na temat samego |Lubasza, a jeżeli 

mowa o wioskach to przede wszystkim drogi łączące wsie, a innych tematów nie ma. 

We wrześniu będzie kolejne spotkanie na które serdecznie zaprasza. W międzyczasie 

opracowana zostanie ankieta, która będzie skierowana do mieszkańców, aby mieć 

większy pogląd.  

Następnie poinformował radnych, że została wykonana wycena na sprzedaż działki w 

Lubaszu o powierzchni 1355 m2, której wartość ustalono na 38.162 zł. Do tego doszły 

koszty przygotowania co w sumie daje niecałe 41 tys. Wójt podjął decyzję, by wystawić 

ta działkę do sprzedaży w drodze przetargu z ceną wywoławczą 42 tys. Zł.  

Poinformował, że dzisiaj o 17-stej jest spotkanie z oświatą, dlatego kto ma ochotę to 

zaprasza.   

Jacek Michalak – poprosił, by na czwartek każda komisja przygotowała sobie swoją 

opinię o budżecie za 2014 rok.  

Poruszył też sprawę zmiany organizacji ruchu na Osiedlu Glinki. Stwierdził, że jest 

problem bo wyjeżdżając ze sklepu mieszkańcy skręcają w prawo, dlatego proponuje 

ustawienie znaku -  zakaz skrętu w prawo lub nakaz skrętu w lewo bo dużo osób 

wyjeżdża tą drogą, pod „prąd”  

Poprosił o rozważenie możliwości wymalowania miejsc parkingowych przy gimnazjum, 

ponieważ kierowcy parkują jak im się podoba i zamiast 5 samochodów parkują tylko 

dwa.  

Andrzej Macyszyn powrócił do sprawy objazdu obiektów wodociągowych. Stwierdził, 

że objeżdżał te obiekty trzy lata temu. Były też wnioski, i przez te trzy lata nic nie 

zrobiono, ani Lubasz, ani Prusinowo, które miało być podłączone do Lubasza. 

Podobnie zresztą jak Krucz do Stajkowa. Wnioski są, ale nic się z tym, nie robi.  
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Józef  Chorek podziękował za pracowników interwencyjnych jakich dostał do 

Prusinowa, gdzie udało się wszystko ładnie i pięknie zrobić. Ma jednak jeszcze prośbę, 

aby dwóch tych pracowników skierować do Jędrzejewa bo to co zaczęli to jeszcze nie 

jest skończone. Prosił go o to sołtys Jędrzejewa. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jak będą pewne luzy to pracownicy zostaną do 

Jędrzejewa skierowani.   

Józef Cichorek zapytał czy jest możliwość wykonania przejścia dla pieszych przy 

skrzyżowaniu w Prusinowie, aby dzieci idąc z przedszkola na plac zabaw przy świetlicy 

przechodziły bezpiecznie po pasach (na skrzyżowaniu w kierunku Jędrzejewa)   

Józef  Chorek zapytał co z kupnem terenu,  na którym obecnie ma siedzibę spółka? 

Andrzej Buśko – odpowiadając jako członek Kółka Rolniczego w Lubaszu stwierdził, 

że  głownie chodzi o finanse. Najpierw trzeba zrobić wycenę i zorientować się w jaki 

sposób zrobić to prawnie.  

Józef Cichorek powiedział, że połowa była Kółek Rolniczych wsi,  a druga Kółka 

Rolniczego w Lubaszu. Kółka ze wsi przekazały na rzecz Lubasza, dlatego proponuje,  

aby tak dalej przekazać na rzecz gminy.  

Żaneta Andrzejewska poinformowała radnych, że z ostatnich składek jakie zebrała od 

radnych zakupione zostały dwa rowery, które zostały rozlosowane w trakcie festynu. 

Dziękując radnym za zbiórkę poprosiła, aby radni złożyli się na zakup nagród na Dni 

Lubasza.   

Roman Gościniak – zgłosił wniosek, aby na skrzyżowania, na zakręcie przed samym 

Sławnem zamontować lustro, ponieważ jadąc z Lubasza nic nie widać, kiedy chce się 

skręcić na drogę  w kierunku Sławienka. Jest tam bardzo niebezpiecznie i może dojść 

do poważnej kolizji.  

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 17.05 

Protokołowała                                                              Przewodnicząca Komisji 

Janina Szwerkolt                                                       Magdalena Janc - Węglewska 


